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VAN DE

VOORWOORD

Trots
Laatst stond ik met een buurman te 
praten. “Ik ga zo lekker een rondje 
Beatrixpark doen”, zei hij. Ah, 
reageerde ik, je bent toch wel lid van 
de Vrienden he? Eh…. nee dus. 

Dat gaf me de kans weer eens 
te vertellen dat er meer dan 950 
mensen Vriend zijn. En dan gooi ik 
er een beetje opscheppend overheen 
(ik weet niet echt of het waar is): 
we zijn de grootste vrijwillige 
groenvereniging van Amsterdam! En 
met meer dan 40 jaar misschien ook 
wel een van de oudste. 

Met een hecht bestuur en gezonde 
�nanciën, verschillende goed 
lopende vrijwilligers-groepen en een 
mooie eigen website. 

Ik werd er weer helemaal blij van. 
En dan geven we ook nog eens twee 
keer per jaar een �inke papieren 
nieuwsbrief uit!

Die ligt dus nu weer voor u. Een 
aantal zaken die we hier in opnemen 

zijn ook digitaal al verspreid, maar 
het is gewoon wel eens lekker om 
alles rustig te kunnen lezen zonder 
scherm. 

Geef vooral ook de nieuwsbrief als 
u hem uit hee� door aan de buren 
of familie, wie weet gaan we dan 
de magische grens van 1000 leden 
halen. 

We hopen u op de algemene 
ledenvergadering in persoon te 
ontmoeten. (Vergeet niet dat de 
Diepenbrockstraat nog steeds 
openligt, dus dat u een omweg moet 
maken naar de ingang van Vrijburg 
in de Herman Gorterstraat).

Dan lichten we toe wat er afgelopen 
jaar is gepasseerd en wat we komend 
jaar verwachten. 

Kastanje-ring
Een van de meest zichtbaarste zaken 
die u in het park zult gaan zien is de 
start van de grote opknapbeurt van 
de Kastanjering rond de grote vijver. 
Als je goed kijkt, zie je dat de 
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BESTUUR 

oorspronkelijke Paardenkastanjes 
lang niet meer het beeld geven 
dat Jakoba Mulder ooit voor ogen 
had. De meeste grote bomen zijn 
inmiddels gesneuveld, vooral door 
de kastanjebloedingsziekte; er staan 
nog wat dode bomen en van de rest 
zijn de meesten aangetast. Sommige 
zelfs ernstig, dat zie je door de dode 
bast die afschilfert, en de bladeren 
die klein en geel zijn. Die zullen 
tussen nu en 5 jaar toch weggehaald 
moeten worden. Ook zijn er hier en 
daar bomen neergezet in de cirkel 
die er eigenlijk niet thuishoren. 
Groot Onderhoud van de gemeente 
hee� daarom besloten dit goed aan 
te pakken en het beeld zoals dat was 
tijdens de Floriade weer opnieuw te 
gaan realiseren. 

Nu al is bij een aantal bomen de kluit 
rondom gestoken, omdat ze verplant 
zullen gaan worden. Ze krijgen op 
een andere plek in het park een 
nieuwe stek. Het pad gaat op de 
schop, en krijgt betere verharding en 
er komen waarschijnlijk 32 nieuwe 
bomen. Houd er dus rekening mee 
dat dit stuk park nu en dan zal 
worden afgesloten. 

De kindertjes die nu met u door het 
park wandelen en er spelen, zullen 
gaan meemaken dat straks weer een 
imposante kastanje-bomenkring 
staat die 100 jaar meegaat en hun 
kruinen rond de vijver verhe�en!

Schaaktafel
Wat u daar ook zult zien straks, is een 
schaaktafel-met-stoelen van beton. 
In samenwerking met de gemeente 
wordt een schaaktafel die elders in 
de stad verplaatst moest worden, 
nu op onze kosten opgeknapt en 
neergezet op de plaats waar ooit het 
Floriade-koepeltje stond bij de grote 
vijver; vlak naast de brug. 

Het is een stevig ding, we hopen dus 
ook vandaalbestendig.  Wel uw eigen 
schaakstukken meenemen…

AED
En nog wat laatste nieuws: In 
de ruimte naast de toiletten bij 
het kinderbadje liggen EHBO 
spullen. Daar staat ook een AED 
apparaat. Maar dat was lange tijd 
niet bruikbaar, door achterstallig 
onderhoud. Niet duidelijk is/was 
van wie die AED nu is en welke 
gemeente-afdeling daarvoor moet 
zorgen. We hebben daar niet op 
gewacht: de beheerster van de kiosk 
hee� het apparaat professioneel 
laten nakijken en laten voorzien van 
een nieuwe batterij. Wij hebben de 
kosten daarvoor voorlopig voor onze 
rekening genomen. We vinden het 
belangrijk dat toezichthouders en 
bezoekers een deugdelijk apparaat 
tot hun beschikking hebben. Helaas 
moet het in verband met het vele 
vandalisme wel achter een gesloten 
deur.

In de voorjaarsvakantie is het verloederde speelterrein met het witte speelobject 
leeggemaakt. Vanwege de �nanciële beperkingen zal het een aantal jaar duren 
voordat een herinrichting voltooid is.  
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VOOR DE ONTWIKKELINGEN IN DE ZUIDAS LATEN WE 
HET PROJECTBUREAU ZUIDAS HET BESTE ZELF AAN HET 
WOORD. BIJGAANDE BEWONERSBRIEF ZAL NIET ALLE 
BEZOEKERS EN VRIENDEN VAN HET PARK HEBBEN BEREIKT, 
DAAROM DRUKKEN WE HEM HIER NU AF

BEWONERSBRIEF

DE REDACTIE

ZUIDAS

Beste bewoner, ondernemer of belangstellende,
In het Zuidas-deelgebied Beethoven, gelegen tussen de 
Beethovenstraat, Prinses Irenestraat, het Beatrixpark en 
de A10, wordt momenteel volop gewerkt aan de bouw 
van het complex Park Meadows op kavel 6/7 (zie kaartje). 

Verder wordt het voormalige Convict gereed gemaakt 
voor de opvang van Oekraïense vluchtelingen en wordt 
achter de schermen de laatste hand gelegd aan het 
ontwerp van Habitat Royale, het geplande woongebouw 
op kavel 2. Met deze nieuwsbrief informeren wij u over de 
laatste ontwikkelingen en presenteren wij het voorlopig 
ontwerp van de openbare ruimte voor dit gebied.

Ontwerp openbare ruimte
Het gebied tussen Kapel & Convict en de gebouwen 
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Kavel 2 (Habitat Royale) en kavel 6/7 (Park Meadows) aan het 
Beatrixpark

van Akzo, Stibbe en het Sint Nicolaaslyceum krijgt 
de komende jaren een compleet nieuwe inrichting. 
Momenteel worden hier de ruim 200 woningen en 
voorzieningen in Park Meadows (kavel 6/7) gebouwd. 
Volgend jaar start de bouw van het woongebouw 
Habitat Royale (kavel 2), hier komen circa 90 woningen. 
Enkele jaren daarna zal de ondertunneling van de A10 
(Zuidasdok) ook een verandering voor het gebied gaan 
betekenen. De gemeente is verantwoordelijk voor 
de aanleg van de openbare ruimte. Deze openbare 
ruimte zal de komende jaren gefaseerd (in lijn met 
de ontwikkelingen van de gebouwen en Zuidasdok) 
worden aangelegd. In de afgelopen jaren hee� de buurt 
op verschillende momenten mee kunnen denken over 
het ontwerp van de openbare ruimte, en ons hiervoor 
aandachtspunten en wensen mee kunnen geven. Op basis 
hiervan hebben wij een voorlopig ontwerp gemaakt, dat 
we graag aan u toelichten. We doen dat op hoofdlijnen via 
deze brief, maar u vindt meer uitgebreide informatie en 
sfeerimpressies van dit ontwerp op www.zuidas.nl. Daar 
kunt u ook uw reactie of vragen over het ontwerp met ons 
delen.

Eén groen geheel
In de eindsituatie vormt de groene inrichting vanaf het 
Beethovenplein via de ruimte rond de woongebouwen 
tot en met de groene talud van de ondertunnelde A10 
één geheel. Er komen verblijfsplekken in het groen, 
een natuurlijke oever en verschillende routes voor 
voetgangers en �etsers. Ook draagt de gevarieerde groene 
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inrichting bij aan de biodiversiteit. De ‘tuinachtige’ 
inrichting van het Beethovenplein loopt over in het 
park. Tussen Park Meadows en Habitat Royale komt een 
‘open kom’ te liggen, een intiem groen veld omzoomd 
door bomen en a�opend naar het water. Langs de oever 
komt een wandelpad dat aansluit op de routes in het 
Beatrixpark. Vlak achter dit veld komt een speelplek 
voor jonge kinderen, met een natuurlijke inrichting met 
houten speelelementen. In de eindsituatie - na de aanleg 
van Zuidasdok – zijn er twee �etsroutes: de bestaande 
�etsroute via de Prinses Irenestraat en een nieuw �etspad 
door het groene talud en via een nieuwe �etsbrug naar 
het Beatrixpark. In de tussentijd zal er een tijdelijk 
�etspad tussendoor worden aangelegd, totdat Zuidasdok 
gereed is en het de�nitieve �etspad aan de kant van de 
A10 kan worden aangelegd. 

De inrichting van de openbare ruimte op deze plek 
sluit aan op de begroeiing van het Beatrixpark. Bij de 
voetpaden en de speelplek wordt gebruik gemaakt van 
waterdoorlatende materialen. Er komen ruim 200 bomen, 
struiken en (bloeiende) grassen en planten. Dit zijn vooral 
inheemse soorten, die het hier goed doen.

Hierbij is gekeken naar variatie in biodiversiteit, kleur, 
en type beplanting. Er worden zowel wintergroene 
als bladverliezende planten en bomen geplant. De 
beplanting biedt voeding aan insecten, vogels en andere 
dieren, net als de beplanting die op en aan de gebouwen 
komt. De oevers worden diervriendelijk ingericht, met 
natuurvriendelijke beplanting. De nadruk ligt op groen, 
rust en verblijven.

Aanleg in fases
Vanwege de opvolgende ontwikkelingen in dit gebied, 
wordt de openbare ruimte in drie fases aangelegd 
die afhankelijk zijn van het moment waarop de 
woongebouwen gereed zijn. Rondom de oplevering van 
deze gebouwen wordt ook de openbare ruimte ingericht:

Plankaart inrichting openbare ruimte. Deze kaart is vergroot te zien 
op www.zuidas.nl

• Het deel rond Park Meadows (1e hel� 2027)
• Het deel tussen Park Meadows en Habitat Royale, 

inclusief de open kom (2e hel� 2027)
• Het deel bij de Christian Neefestraat, inclusief het 

nieuwe �etspad (circa 2034)

Het laatste deel – bij de Christian Neefestraat – kan 
pas worden aangelegd na de realisatie van Zuidasdok 
en is qua planning afhankelijk van de oplevering van 
Zuidasdok. Na de bouw van de tunnel onder de huidige 
A10, komt er ruimte om het talud dat daarmee aanzienlijk 
groter wordt, groen in te richten en bij het park te 
betrekken. In dit gedeelte komt in de toekomst ook het 
nieuwe �etspad dat richting de RAI zal lopen. In het 
voorlopig ontwerp hebben we een suggestie voor de 
ligging van dit �etspad opgenomen, maar dit pad kan 
uiteindelijk anders komen te liggen. Om al in een eerder 
stadium weer twee �etsroutes door dit gebied te hebben, 
leggen we eerst een tijdelijk �etspad aan dat tussen de 
twee woongebouwen door via een tijdelijke dam naar het 
Beatrixpark gaat.

Meer informatie en sfeerimpressies vindt u op www.
zuidas.nl. Wij zijn benieuwd naar uw reactie.

Zuidas
Dit voorjaar zal er ook weer een informatiemarkt worden 
georganiseerd over de ontwikkelingen in Beethoven.
U kunt ook daar vragen stellen of een toelichting op het 
ontwerp te ontvangen. Zodra bekend is wanneer deze 
informatiebijeenkomst plaats vindt ontvangt u hier een 
uitnodiging voor.

Overig nieuws:
De renovatie waarmee het gebouw Convict geschikt 
gemaakt wordt voor de tijdelijke (circa twee jaar) opvang 
van Oekraïense vluchtelingen hee� helaas vertraging 
opgelopen. De oorzaak hiervan is een (onvoorziene) 
kostenstijging. We onderzoeken nu hoe we hiermee 
om kunnen gaan. Naar verwachting worden de 
werkzaamheden in het eerste kwartaal van 2024 hervat 
en zal het gebouw in het najaar in gebruik kunnen 
worden genomen door het Leger des Heils om de opvang 
te begeleiden. In de Kapel zal ruimte worden geboden 
om activiteiten te organiseren ter ondersteuning van de 
vluchtelingen en voor de buurt.

Meer informatie
Meer informatie over de projecten in uw omgeving vindt 
u op www.zuidas.nl. Hee� u vragen naar aanleiding 
van deze brief? U kunt ons bereiken via www.zuidas.nl/
contact of telefonisch: 0800 – 5065. 

ZUIDAS BEWONERSBRIEF
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UIT DE 
ARTSENIJHOF
MIRJAM LOUISSE

Het is weer heel 
belangrijk hoe de 

ilexhaagjes rondom 
de plantvakken door 
het stadsdeel worden 

onderhouden

De winter is voor de 
Artsenijhof en voor dit 
bericht in de Nieuwsbrief 

altijd een beetje saai. Er gebeurt 
niet veel, de planten zijn in rust en 
er is een klein groepje vrijwilligers 
dat de situatie in de gaten houdt. 
Het gereedschap krijgt een extra 
onderhoudsbeurt en er is een lijst 
gemaakt van gereedschap dat in 
overleg met onze adviseur moet 
worden aangescha�. En er wordt 
nagedacht over de plannen voor 
het nieuwe seizoen. In maart 
hebben we een voorjaarsoverleg 
gehad voor alle vrijwilligers en 
daar bleek men er weer echt zin 
in te hebben. De dinsdagochtend 
groep was alweer begonnen en de 
woensdagavondgroep is begin april 
weer gestart na het ingaan van de 
zomertijd. Benieuwd wat het seizoen 
ons gaat brengen.

Infrastructuur
Ook dit jaar is het weer heel 
belangrijk hoe de ilexhaagjes rondom 
de plantvakken door het stadsdeel 
worden onderhouden, d.w.z. of ze 
tijdig worden gesnoeid en niet weer 
te lang uitgroeien waardoor ze niet 
meer mooi compact in vorm blijven. 
Uiterlijk voor de langste dag moet dat 
gebeuren, hee� ook de beheerder 
namens het stadsdeel toegezegd. In 

de droge maanden mei en juni van 
vorig jaar zagen de hegjes er slecht 
uit maar de hele natte maanden 
later in het jaar hebben gelukkig 
veel hersteld. In het oorspronkelijke 
ontwerp zien we ook 4 gravelvakken 
waarvan het gravel grotendeels is 
verdwenen. Gravel is niet meer 
een heel gangbaar product maar 
we willen dit onderdeel toch zo 
lang mogelijk op de oude manier 
laten bestaan en overleggen dus 
hoe. Een paar heel enthousiaste 
vrijwilligers zijn al begonnen met 
het aanwezige gravel te zeven en zo 
de onkruiden eruit te halen! Als het 
park weer beter bereikbaar is via 
de Diepenbrockstraat kan er wat 
makkelijker gravel geleverd worden.

Ook de paden moeten goed worden 
gecheckt op aanwezige gaten 
en mosvorming om ongelukken 
te voorkomen. Een toenemend 

probleem vormen ook de groeiende 
bomen in en aan de rand van de Hof 
die veel zon wegnemen en voor te 
veel schaduw zorgen, funest voor 
kruidenplanten. Zo staat er nog 
steeds een scheef gegroeide wilg 
waarvan de kapvergunning wel is 
aangevraagd maar niet gee�ectueerd. 
Ook de walnoot is kwetsbaar en bij 
storm verliest die regelmatig een 
paar takken met alle gevaar van dien. 

Amandelboomtrauma
Vanaf de Floriade in 1972 hee� er 
een mooie, ieder jaar bloeiende, 
amandelboom (prunus dulcis) in de 
Artsenijhof gestaan, maar rond 2020 
kreeg die een ziekte en was niet meer 
te redden. De boom past perfect 
in een medicinale kruidentuin en 
dus werd er een nieuwe geplant, 
weliswaar niet op dezelfde plek want 
dat kan niet na een ziekte, maar een 
stukje verder. Helaas hee� die het 
ook niet gered, misschien toch niet 
ver genoeg van de oorspronkelijke 
plek? Nieuwe poging op een geheel 
andere plek in de Hof. Maar ook die 
hee� het niet gered. Waarschijnlijk 
te veel schaduw van omringende 
bomen net buiten de Hof. 

De vraag is dus nu, doen we nog een 
poging? De meningen zijn verdeeld; 
we houden u op de hoogte.
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ARTSENIJHOF  |  SALIE

SALIE

UIT DE ARTSENIJHOF

MARION VERWAAL

EEN KRUID

Aanmelden 
mail@vriendenbeatrixpark.nl

Het nieuwe seizoen
Het blij� bijzonder dat we nu al bijna 25 jaar (dat wordt 
feest in 2025) als vereniging het vrijwilligerswerk 
overeind houden en de groep van ca. 30/35 
enthousiastelingen redelijk stabiel blij�.  Ook dit jaar 
organiseren we weer een midzomerlunch en bieden we 
een gezamenlijk uitje met de hele groep aan. Daarvoor 
maakt een werkgroepje plannen.

Aanmelden voor het vrijwilligerswerk kan via de mail, het 
hangt af van de situatie in de verschillende groepen op 
dat moment hoe snel men kan gaan meewerken. mail@
vriendenbeatrixpark.nl

H et is weer eens tijd om  
aandacht te besteden aan 
een echt medicinaal kruid: 

salie. Deze staat in het noordvak. Je 
ziet hem meteen links voor je (vak 
71) als je het noordvak inloopt. Salie 
is een winterharde, groenblijvende 
vaste plant met grijs groen ovaal, 
zeer aromatisch, wollig blad met 
diepliggende bladnerven. De plant 
kan tot 80 cm hoog worden.

Een aantal jaren geleden moest de 
salie vervangen worden. De nieuwe 
salie bleek een variant te te zijn die 

niet bloeide. Deze hebben we dus ook 
moeten vervangen, maar sinds twee 
jaar staat er weer salie die van mei tot 
augustus volop in bloei staat met een 
pracht aan violetblauwe bloemetjes.

Salvia O�cinalis , salvia komt van het 
Latijnse salvere, dat ‘welbevinden’ 
of ‘genezen’ betekent en o�cinalis, 
zoals bekend, verwijst naar het 
afkomstig zijn uit de werkplaats van 
de apotheek.

Salie is een plant uit de lipbloemen-
familie ( Labiatea of Lamiaceae, 

beide namen zijn toegestaan).  De 
naam verwijst naar de vorm van de 
kroonbladeren ofwel bloembladeren, 
die samengegroeid zijn tot een 
boven- en onderlip. Het is een zeer 
omvangrijk plantengeslacht met 
meer dan 750 soorten, waaronder 
de aromatische, medicinale en 
keukenkruiden, zoals tijm, munt, 
basilicum, marjolein en rozemarijn.

Salie zou bij de Grieken gebruikt 
zijn om zweren mee te genezen. De 
Romeinen zouden het beschouwd 
hebben als een heilig kruid, goed 
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SALIE

De Romeinen zouden het 
beschouwd hebben als een 

heilig kruid, goed voor de geest, 
de zintuigen en het geheugen.

voor de geest, de zintuigen en het geheugen. Daarnaast 
zou het toen ook gebruikt zijn om mee te gorgelen en 
tanden te poetsen. In de 17e eeuw zou de waarde van één 
kist saliebladeren in China gelijk hebben gestaan aan drie 
kisten thee. 

In Namen noemen beschrij� Anna Pavord de 
indrukwekkende zoektocht naar het scheppen van 
orde in het plantenrijk. In deze lange historie maakt 
Thomas Johnson (1600-1644), net opgeleid tot apotheker, 
op 13 juli 1629 met metgezellen van de Vereniging van 
Apothekers een reis naar Kent om tot een complete 
beschrijving te komen van alle Britse planten. Op dat 
moment bestaat nog geen Britse plantenencyclopedie. 
De verschillende kruidenboeken die in het Latijn en 
Engels zijn verschenen, zijn alle vertalingen en de 
Engelse plantendeskundigen hebben grote moeite om 
de beschrijvingen in de kruidenboeken te linken aan de 
inheemse planten in Groot-Britannië. Voor de apothekers 
zijn de planten het basismateriaal waaruit zij hun elixers 
en middeltjes brouwen, destilleren en afkoken. Ze willen 
weten of wat zij kopen op de kruidenmarkt ook werkelijk 
dat is wat zij nodig hebben. Op deze tocht in 1629 wordt 
ook salie op de lijst van aangetro�en planten gezet.

En waar is salie dan goed voor?  
De chemische elementen die in essentiële olie na 
destillatie van salie (zowel de bloeiende plant als de 
bladeren) gevonden worden, hebben een antibacteriële, 
antivirale en schimmeldodende werking. Het gebruik 
bij zweren lijkt dan een logische toepassing. Ook het 
gorgelen en tandenpoetsen past in dit kader. Nog steeds 
wordt in sommige tandpasta de essentiële olie van salie 
verwerkt.

Naar de relatie tussen het gebruik van salie en het 
geheugen, ook in verband met Alzheimer, wordt 
wetenschappelijk onderzoek gedaan. Sommige 
uitkomsten wijzen mogelijk op een e�ect op met name 
het korte termijn geheugen, maar vooralsnog is dat 
onderzoek in een beginstadium.

In het dagelijks leven kan thee van salie gebruikt worden 
bij verkoudheid, hoest en griep als ontstekingsremmer. 
Ermee gorgelen of kauwen op een blaadje is ook 
mogelijk.

Salieblaadjes met rozemarijn en duizendblad, eventueel 
aangevuld met 2 lepels havervlokken in een zakje van 
kaasdoek, geven een oppeppend en verzachtend bad.
En dan is het ook nog een heerlijk kruid in de keuken, 
met boter op brood of in een al dan niet vegetarische 
stoof- of ovenschotel.

Aanscha�en dus zo’n plantje verse salie voor op de 
vensterbank of in de tuin!
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OP ONTDEKKING IN HET BEATRIXPARK
OOK IN 2024 ELKE MAAND WANDELEND OP 
ONTDEKKING IN HET BEATRIXPARK

WANDELEND

Ook in 2024 organiseren de Vrienden van het  
Beatrixpark en het IVN weer maandelijkse 
rondleidingen door ons mooie park onder leiding 

van IVN-Natuurgids Mien Vermue, samen met Henk 
Wolters. Botanische of medicinale kennis is niet nodig, 
maar breng graag een beetje aandacht en enthousiasme 
mee! 

In het voorjaar, de herfst en de winter gaat de aandacht 
vooral uit naar de bomen. In het park staan ongeveer 
250 soorten, vrijwel allemaal met een naambordje. Is 
het een Beuk of een Haagbeuk? Een Den of een Spar? 
Bomen hebben in elk seizoen iets interessants te bieden 
en op deze wandelingen kunt u dat ontdekken. In het 
voorjaar zijn het knoppen, katjes, bloei, bestuiving en 
bladontluiking. In de herfst kleuren, bladval, vruchten en 
zaden. In de winter gaat het over overleving, silhouetten, 
knoppen, coniferen en groenblijvende loofbomen. 

In de maanden mei, juni, juli, augustus en september 
bezoeken we de Artsenijhof. Een prachtig erfstuk 
van de Floriade van 1972 dat intensief onderhouden 
wordt door een grote groep enthousiaste vrijwilligers. 
Er staan maar liefst 250 soorten medicinale planten 
en in deze maanden zijn ze op hun mooist en hun 
best.  Waar worden of werden ze voor gebruikt, hoe 
herken je ze, waar komen ze vandaan, welke werkzame 
sto�en zitten er in en wanneer worden ze geoogst? Het 
programma is elke maand anders, afhankelijk van onder 
andere de bloeitijden. In mei het Longkruid, in juli het 
Vingerhoedskruid en in september de Monnikspeper. 

Wanneer u regelmatig meedoet hebt u op deze manier 
een uitstekende mogelijkheid om kennis te maken met de 
boeiende wereld van de kruiden. 

Alle wandelingen worden gehouden op zondagmiddag 
van 14.00 tot 15.30 uur, telkens op de eerste zondag van 
de maand. Dat zijn voor 2024 de volgende data en locaties.

• Bomen:  6 oktober (medicinale bomen), 3 november, 
1 december. 

• Artsenijhof:  2 juni, 7 juli, 4 augustus, 1 september.   
In de Artsenijhof zijn honden, zonder uitzonderingen, 
ook aangelijnd, niet toegestaan.

Vertrek: alle rondleidingen beginnen bij de parkingang 
Boerenweteringpad (aan de Diepenbrockstraat, tegenover 
de Herman Heijermansweg). 
De wandelingen gaan altijd door, ongeacht de 
weersomstandigheden, behoudens knmi-code geel en hoger. 
Het park hee� beperkte horeca, toiletten en schuilgelegenheid. 

Deelname: Iedereen is welkom, maar houdt er rekening 
mee dat deze wandelingen geen speci�eke activiteiten 
voor jongere kinderen zijn. 

Aanmelding: Het maximale aantal deelnemers is 15. 
Aanmelding vooraf via e-mail: 
mien_vermue@hotmail.com

Kosten: een vrijwillige bijdrage voor het IVN. 
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ZOALS GEBRUIKELIJK TREFT U IN DEZE 
VOORJAARSNIEUWSBRIEF DE JAARCIJFERS VAN 
ONZE VERENIGING AAN.

VAN DE

TANNEKE DEN BLAAUWEN

PENNINGMEESTER

Op 25 februari 2024 hee� de 
kascommissie, bestaande 
uit mevrouw L.C.M. 

Zuiderwijk en de heer R. van der 
Wiele de jaarrekening voor 2022, de 
boekhouding en de jaaropgave van 
de ING- en TRIODOS-rekening met 
bijbehorende uitleg over de uitgaven 
en inkomsten digitaal ontvangen. 
Na grondige inspectie, narekenen 
van alle cijfers, controleren van 
het kasboek en de bankafschri�en, 
werd de jaarrekening op 10 maart 
2024 door de heer van der Wiele en 
mevrouw Zuiderwijk goedgekeurd. 

Wij bedanken de beide leden van de 
kascommissie voor hun degelijke 
werk.

Het jaar werd afgesloten met een 
negatief saldo van € 596,56. In 2023 
hebben we naast de gebruikelijke 
onkosten vooral extra geld uitgegeven 
aan de fotobrochure over het Beatrix-
park voor het 85 jarig jubileum van 
het park en aan de opvouwbare 
herbruikbare bekers die voor de hel� 
van de prijs bij de Bea-kiosk gekocht 
konden worden in het kader op de 
wet tegen wegwerpbekers. 

Aan contributies ontvingen wij in 
2023 € 22.622,92, afkomstig van 803 
van de 966 leden, die dus gemiddeld 
€ 28,00 overmaakten. Wij danken 
alle vrienden heel hartelijk voor 
hun bijdrage.  Daarbij ontvingen 
wij een behoorlijk aantal royale 
bijdragen. De gulle gevers hebben 
een bedankbriefje van het bestuur 
ontvangen. 

In de begroting voor 2024 hebben 
we € 1500, - gereserveerd voor de 
aanschaf van een schaaktafeltje op de 
verharding in de kastanjering. Ook 
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PENNINGMEESTER | LEDENADMIN

hebben we nog eenmaal 100 opvouwbekers besteld, die 
weer via de kiosk verkocht zullen worden. 

In de begroting van 2023 was een bedrag van € 15.000, - 
gereserveerd en goedgekeurd door de ALV voor een 
bijdrage aan het opknappen van het terreintje waar het 
inmiddels weggehaalde ondergekliederde onveilige 
Carver-speeltoestel ook wel de wokkel, Barbapappa, 
etc stond. De gemeente hee� laten weten dat de 
herinrichting nog enige tijd (misschien 3 jaar) op zich zal 
laten wachten. Daarom is dit bedrag niet uitgegeven en 
ook van de begroting afgehaald. Zodra we zicht hebben 
op de planning van de herinrichting zullen we het bedrag 
weer begroten. Voor 2024 hebben we € 10.000, - begroot 
ter ondersteuning van de strijd tegen de komst van het 
Erotisch Centrum (EC). Omdat we een park zijn, leek 
het ons gepast dit bedrag te steken in bijvoorbeeld een 
ecologisch onderzoek over de schade die het EC toe zou 
kunnen brengen aan het stuk natuur bij de A10 en het 
Amstelpark. Ook kan gedacht worden aan schade die 
het Beatrixpark zal ondervinden, doordat de druk op het 
park groter wordt met de komst van het EC. We zijn dit 
nog nader aan het bestuderen. We hopen dat de vrienden 
tijdens de ALV toestemming zullen geven voor deze 
plannen. Mocht u ideeën hebben over hoe dit bedrag ook 
besteed zou mogen worden om de komst van het EC te 
blokkeren dan horen we dat natuurlijk graag. 

Eind 2023 is de vereniging overgestapt van de ING-bank 
naar de TRIODOS-bank, omdat de doelstellingen van de 
laatste bank beter aansluiten bij die van de vereniging. 
Mocht u uw bijdrage via een automatische afschrijving 

doen, wilt u dan het banknummer veranderen? 

TRIODOS-bank: Vereniging Vrienden van het Beatrixpark 
NL17 TRIO 0320 7386 71

In mei of juni krijgt u een brief in de bus met het verzoek 
tot het overmaken van de ledenbijdrage over 2024. 
Voor de duidelijkheid: de jaarlijkse bijdrage is vrij met 
een minimum van € 5,00 per persoon per jaar en het 
gemiddelde bedrag dat wordt overgemaakt ligt rond 
de vijfentwintig euro. Bij betaling van uw contributie 
graag het lidnummer vermelden (boven uw naam op 
het adresetiketje van de nieuwsbrief en in mei of juni 
vermeld in de brief). Een andere optie is het vermelden 
van volledige postcode en huisnummer. Ieder jaar 
komt het voor dat we het lid niet kunnen vinden die 
bij de betaling hoort, omdat een andere naam en geen 
lidnummer vermeld is.

Indien u de bijdrage over 2023 nog niet betaald hee�, 
kunt de contributie van 2023 tegelijk met de bijdrage van 
2024 overmaken. Vermeld u dat er dan wel even bij?

Leden die, ondanks herhaalde herinneringen, twee 
jaar of meer geen contributie betaald hebben, zullen 
in de loop van dit jaar zonder nader bericht uit het 
ledenbestand worden verwijderd. U kunt dit voorkomen 
door alsnog uw achterstallige contributie over te maken.

Voor vragen, mededelingen en adreswijzigingen kunt u 
ons e-mailadres gebruiken: mail@vriendenbeatrixpark.nl

I n de afgelopen maanden hebben we weer veel 
nieuwe Vrienden gemaakt. Er zijn ook wat mensen 
verhuisd, of ze hebben om andere reden het 

lidmaatschap beëindigd.

Op dit moment hebben we 981 leden. Dat zijn er weer 

meer dan toen we in december het jaar afsloten.  Wat 
fantastisch toch ook dat zoveel bezoekers jaar in jaar uit 
lid blijven van de Vrienden. Dank daarvoor. We merken 
in onze overleggen met gemeente, maar ook bijvoorbeeld 
aannemers en anderen dat de grootte, en daarmee het 
belang van de vereniging zeker onderkend wordt. 

TANNEKE DEN BLAAUWEN

LEDENADMINISTRATIE
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DONDERDAG 23 MEI 2024. BOVENZAAL VAN 
VRIJZINNIG CENTRUM VRIJBURG, HERMAN 
GORTERSTRAAT 31. ER IS EEN LIFT AANWEZIG. U 
BENT WELKOM VANAF 19.00 UUR, DE VERGADERING 
BEGINT STRIKT OM 19.30 UUR

Agenda
�
1. Opening
2. Presentatie door Florinda Nieuwenhuis, stadsecoloog gemeente Amsterdam: “Ecologie van het Beatrixpark”. 

In deze lezing neemt Florinda Nieuwenhuis u mee door het Beatrixpark met een ecologische bril. Welke 
planten en dieren komen voor in het park. Wat zegt dat over de ecologische ontwikkeling van het park. Hoe 
ziet het ecologische beheer eruit, welke verbeteringen zijn mogelijk? Zij combineert ecologische theorie met 
veldwaarnemingen en recente onderzoeken.

�
Korte pauze

3. �Mededelingen en ingekomen/uitgegane stukken
4. Concept notulen Algemene Ledenvergadering� 25 mei 2023
5. Jaarcijfers
6. Verslag kascommissie, benoeming nieuwe commissie
7. Begroting 2024
8. Kort verslag bestuursleden over ontwikkelingen in en rond het park. Zie ook jaarverslag en vooruitblik in deze 

Nieuwsbrief
9. Bestuurssamenstelling : mv. Marleen Munniksma treedt uit het bestuur, mw. Mirjam Louisse en dhr. Joep 

Hesseling worden voorgedragen voor herbenoeming
10. Rondvraag en sluiting

Toelichting bij agendapunten 4 t/m 7 : notulen, jaarcijfers en begroting zijn opgenomen in deze Nieuwsbrief
Het verslag van de kascommissie is beschikbaar op de vergadering

ALGEMENE 
LEDENVERGADERING

ALV AGENDA
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TANNEKE DEN BLAAUWEN

VERENIGING VRIENDEN VAN HET BEATRIXPARK
JAARCIJFERS ����

Staat van inkomsten en uitgaven over het jaar 2023 (in euro's)

2023 2022 Begroting 2024 

Inkomsten

Contributies 20.909,18 22.718,42 20.000,00

Gi�en en periodieke uitkeringen 600,00 2.349,90 1.150,00

Verkoop boeken en kaarten 16,00 49,00 0,00

Rente spaarrekening 501,18 0,00 1.631,00

Totaal 22.026,36 25.117,32 22.781,00

Uitgaven via bank

Nieuwsbrieven 6928,70 7.351,37 7.000,00

Porti nieuwsbrieven 2529,45 2.909,61 3.000,00

Secretariaat en ledenadministratie 1494,89 1.946,02 2.000,00

Bomenbordjes, Bomenkaart en onderhoud 4782,56 223,85 150,00

Kosten betalingsverkeer 552,09 570,60 600,00

Betaalde contributies/donaties 210,34 461,56 500,00

Artsenijhof en vrijwilligers 1720,34 855,72 1.500,00

Verenigings kleding vrijwilligers 0,00 0,00 500,00

Duizendknoop brigade 165,00 64,90 300,00

Verenigingskosten, website, en bestuur 1107,40 617,94 1.000,00

Flyers en ophangbakjes 0,00 405,35 1.000,00

(Jaar)vergadering 431,37 490,00 500,00

Huur opslag verenigings archief 364,65 328,52 380,00

Bijdrage jubileum Floriade 0,00 265,58 0,00

Donatie voor artsenijhof 0,00 953,56 0,00

Jubileum vrijwilligers artsenijhof 0,00 2.276,55 0,00

Picknickbank 2022/ schaaktafeltje 2024 0,00 3.626,00 1.500,00

Opvouwbare en herbruikbare bekers 688,11 0,00 572,00

Bijdrage ecologisch onderzoek tegen  Erotisch 
Centrum

0,00 0,00 10.000,00

Fotoboek 85-jarig jubileum park 1648,02 0,00

Totaal 22.622,92 23.347,13 30.502,00

Positief saldo

Negatief saldo 596,56 -7.721,00

BALANS PER 31 DECEMBER 2023

Eigen vermogen 1-1-2023 Bankrekeningen 92.780,63

Negatief  saldo 596,56

Kapitaal op bank 92.184,07

Saldo rekening courant ING 31-12-20232 1956,89

Saldo spaarrekening ING 31-12-2023 0,00

Saldo rekening courant Triodos 31-12-2023 21995,11

Saldo spaarrekening Triodos 31-12-2023 18177,18

Saldo deposito Triodos 31-12-2023 50000,00

Eigen vermogen 31-12-2023 92.129,18

Nog te ontvangen (voldaan op 10-02-2024) 54,89

E�ectief eigen vermogen 31-12-2023 92.184,07

JAARCIJFERS
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Bestuur
Het bestuur hee� regelmatig 
vergaderd, we hebben voortdurend 
overleg per mail en telefoon over 
allerhande lopende zaken. 
In 2023 zijn Tanneke den Blaauwen, 
Nahna de Braak, Elodie Luinge en 
Marleen Munniksma voorgedragen 
voor herbenoeming en op de ALV 
herbenoemd.
Daarnaast is Brecht van Beers 
benoemd tot bestuurslid/
duovoorzitter
De ledenadministratie wordt 
regelmatig bijgehouden; in het 
voorjaar werd een oproep tot betaling 
van de ledenbijdrage gedaan; in het 
najaar volgde een herinnering aan de 
niet-betalers. Wie twee jaar of langer 
geen contributie hee� betaald, is 
verwijderd uit de ledenadministratie. 
Het ledental blij� groeien; we hebben 
nu tussen de 950 en de 970 leden. 
We zijn daar erg blij mee en trots op. 
Financieel is de vereniging gelukkig 
heel gezond, de kracht van onze 
invloed zit hem vooral in de getallen: 
een vereniging die ruim 900 mensen 

EN BLIK VOORUIT
JAARVERSLAG
VRIENDEN VAN HET BEATRIXPARK 2023

HET BESTUUR

vertegenwoordigt, telt mee. 
We zijn in 2023 overgestapt van 
de ING naar de Triodosbank, 
zowel met de betaalrekening als 
de spaarrekening. Een deel van 
het geld is in een-jaar-deposito 
ondergebracht, omdat dat meer rente 
oplevert. 

Artsenijhof
De Artsenijhof werd ook dit jaar weer 
prachtig bijgehouden door een vaste 
groep van ruim dertig mensen die 
op dinsdagen en woensdagen het 
onderhoud ter hand neemt.  
In overleg met het bestuur en de 
coördinatoren van de vrijwilligers 
is nu en dan besloten om zelf zaken 
op te pakken (en te betalen) als 
we vinden dat de onderhouds- en 
groendienst van de gemeente – vaak 
door personeelsgebrek- te lang op 
zich laat wachten. Bijvoorbeeld bij 
het snoeien van de ilex of compost 
aankoop. Dit vraagt telkens een goed 
gesprek over de ‘plichten’ van de 
overheid/gemeente en in hoeverre 
wij die als burgers/vrijwilligers over 

moeten, kunnen en willen nemen. 

Communicatie en overleg
Ook in 2023 zijn twee papieren 
Nieuwsbrieven verschenen. Elk lid 
krijgt die thuisgestuurd. Er zitten 
er in het midden van het blad 
uitneembare zoekkaarten van de 
IVN, waarmee men de plantjes en 
beestjes in het park beter kan leren 
kennen.  
Bij de najaarsnieuwsbrief is, 
om het 85-jarig bestaan van het 
park te vieren, een mooie bijlage 
meegestuurd met foto-impressies 
van het park door de vier seizoenen 
heen. Uit de leuke reacties hebben 
we gemerkt dat dit zeer op prijs werd 
gesteld. 
Als er tussendoor nieuws is, sturen 
we per jaar een paar digitale 
nieuwsbrieven aan iedereen waar 
we een mailadres van hebben. (Gee� 
u ons uw mailadres door als u die 
ook wil ontvangen? Een mailtje 
aan mail@vriendenbeatrixpark.nl 
volstaat.)
De Zuidas en de gemeentelijke 
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afdeling Openbare ruimte houden 
ons regelmatig op de hoogte van 
ontwikkelingen. Die worden dan 
zo snel mogelijk opgenomen in de 
kleine actuele nieuwsberichten op de 
site van de vereniging. 
Het RAI-beraad, een overleg tussen 
de RAI en de omgeving, is in 2023 
door de gemeente opgeheven. We zijn 
in afwachting van een vervolg hierop 
in een andere vorm. Contact met de 
buren en andere belangenbewakers 
in die omgeving blij� heel belangrijk.  
Bij het stadsdeel is een nieuwe 
parkconciërge aangesteld. We 
hebben vier keer per jaar goed 
overleg met de groenbeheerders, de 
omgevingsmanager, de wijkagent, de 
kioskbeheerder en bijvoorbeeld de 
mensen van de gemeente die met de 
bomen(-vervanging) bezig zijn. Dat is 
nuttig en houdt de contacten warm, 
zodat we bij problemen elkaar snel 
kunnen vinden. 
We hebben contact met de 
organisatoren van het referendum 
Hoofdgroenstructuur; dat zal in juni 
plaatsvinden. Ook met de andere 
parkverenigingen in Amsterdam 
hebben we contact. 

Omgeving
- Convict en Kapel
Het klooster staat nóg steeds leeg. 
Het is de bedoeling dat er Oekraïense 
vluchtelingen gehuisvest worden. 
Daarom is in 2023 begonnen met 
opknappen van het gebouw. We 
hebben contact gehad met het 
Rode Kruis voor als de bewoners 
komen. Maar de bouw schiet niet op; 
blijkbaar is de asbestverwijdering 
ingewikkelder dan voorzien en/of is 
er niet voldoende budget. De laatste 
berichten zijn dat het eind 2024 
wordt. 

- Erotisch Centrum
Op verschillende momenten in 

het jaar hee� het bestuur bij de 
gemeenteraad en burgemeester 
(in-)gesproken tegen de komst van 
het EC. We zijn aangesloten bij een 
belangengroep. Bijhouden van alle 
informatie en acties hieromtrent 
kostte veel tijd en energie. In 
2024 is duidelijk geworden dat de 
gemeentelijke voorkeurslocatie die 
ten zuiden van de A10 is. We blijven, 
ook namens de Vrienden, alle acties 
volgen en willen het Amstelpark zo 
mogelijk helpen. In 2024 zal hier nog 
veel aandacht en wellicht ook geld 
voor nodig zijn. 

Beethoven-kavels
In 2023 zijn er vooral veel 
voorbereidingen achter de schermen 
geweest voor de realisatie van de 
bouw van de geplande woontorens. 
Vergunningen (bijvoorbeeld voor 
kap- en verplaatsing van bomen) 
zijn aangevraagd en het eerste 
deel van het perceel is bouwklaar 
gemaakt. Als eerste worden nu de 
twee woontorens Park Meadows 
gebouwd, aan de zuidkant, dicht 
bij de A10 (kavel 6/7). Het bestuur 
hee� overleg met de aannemer en 
projectontwikkelaar over de wijze 
waarop de buitenruimte van die 
woontorens gaat aansluiten aan de 
omgeving en het park. 
De plannen voor kavel 2, aan de 
Prinses Irenestraat, liggen klaar, 
maar daar is voorlopig nog niet echt 
fysiek wat van te merken. 
Voor de openbare ruimte tussen 
en rondom al die gebouwen is een 
Voorlopig Ontwerp gemaakt door de 
Zuidas.

Algemeen
We zijn in overleg geweest met 
gemeentelijke instanties en de Zuidas 
om dat verschrikkelijke mislukte 
speelobject “Carver” weg te krijgen. 
Dit is in de voorjaarsvakantie 

verwijderd. We hebben contact gehad 
over de inrichting van dat stuk park, 
en daarvoor een voorstel gedaan 
– o.a.ruimte voor sport - . Er komt 
vanuit het stadsdeel nog een traject 
met inspraak over hoe nu verder; 
maar voorlopig, laat de gemeente 
ons weten, zal na de afbraak van het 
speelobject (februari 2024) dit stuk 
park niet aangepakt worden (reden: 
�nanciën!). 

De IVN-wandelingen op elke eerste 
zondag van de maand blijven goed 
bezocht. 

Er zijn nog weer meer bomenbordjes 
besteld en opgehangen. Er is dan 
ook een nieuwe, geheel herziene 
Bomenkaart verschenen, dit keer 
alleen digitaal en niet meer op 
papier, zodat we de lijst regelmatig 
up-to-date kunnen houden. Hij is 
op de site van de Vrienden terug te 
vinden. 

De DirtBusters blijven afval en 
rotzooi opruimen in het park, de 
Duizendknoopbrigade ging en gaat 
door en breidt het werkgebied uit 
naar bramen en brandnetels. 

Op initiatief van en betaald door 
de Groene Buurten zijn langs de 
oever van het water tegenover de 
Beethovenstraat extra oeverplanten 
geplant, om zo de biodiversiteit te 
bevorderen. In het voorjaar 2024 
moet blijken hoe dat is aangeslagen. 
Er wordt ook nog een wilgentenen-
beschutting geplaatst. 

Het bestuur hee� een eigen 
duurzame herbruikbare beker met 
het logo van de Vrienden ingekocht. 
We verkopen die voor de hel� van 
de prijs via de Bea-kiosk. Zo helpen 
we het zwerfvuil in het park te 
verminderen. 

JAARVERSLAG EN  BLIK VOORUIT
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CONCEPT-NOTULEN
ALGEMENE LEDENVERGADERING 
VERENIGING VRIENDEN VAN HET BEATRIXPARK, 
25 MEI 2023

Aanwezig : 26 leden en 8 bestuursleden, te weten E. 
Luinge (voorzitter), M. Louisse (secretaris), B. van 
Beers, N.de Braak, J. Brillenburg Wurth, J. Hesseling, M. 
Munniksma en A.M. Raukema. 

Opening

1. Presentatie 
Namens Kondor Wessels Vastgoed, licht hun architect 
met een presentatie de plannen toe van de twee 
appartementencomplexen (Habitat Royal) die op kavel 2 
aan de rand van het park worden gebouwd. Aansluitend 
presenteert de landschapsontwerper van het planbureau 
Zuidas de plannen over de inrichting van de openbare 
ruimte rond de woontorens op de kavels 6/7 en kavel 2. 
Beide presentaties geven een goed beeld van de 
plannen en de consequenties daarvan. Elodie Luinge 
memoreert dat wat haar betre� gecommuniceerd dient 
te worden dat deze gebouwen naast/aan  het park worden 
gebouwd, en niet in  het park; anders had er immers 
grondcompensatie moeten plaatsvinden. Hierover is wel 
verschil van mening, ook bij de leden.  
De leden krijgen de gelegenheid om te vragen over 
bijvoorbeeld de garage, de ingang daarvan en hoe de 
aanhechting van de gebouwen en hun directe omgeving 
(plint) aan het park en de openbare ruimte er uit gaat 
zien. De vragen worden enthousiast beantwoord. 

Korte pauze

2. Mededelingen en ingekomen/uitgaande stukken 

Er zijn, behalve een afmelding, geen mededelingen.
Elodie stelt de bestuursleden nog even kort voor en meldt 
dat penningmeester Tanneke den Blaauwen door ziekte 
verhinderd is. 
Omdat een van de leden van de kascommissie de 
vergadering eerder moet verlaten, wordt dit agendapunt 
naar voren gehaald en krijgt mw. Zuiderwijk nu het 
woord. Samen met dhr. Van der Wiele vormt zij de 
kascommissie. De controle vond plaats ten huize van 
de penningmeester. Er zijn steekproeven gedaan en 
kritische vragen gesteld. Het saldo staat daadwerkelijk op 
de bankrekening. Alle �nanciële administratie is correct. 
De vergadering wordt geadviseerd het bestuur decharge 
te verlenen. 

3. Concept notulen Algemene Ledenvergadering 31   
 mei 2022
De voorzitter maakt een excuus; een van de 
presentielijsten was kwijt geraakt. Nu is - in overleg met 
notaris Van Helden - besloten dat er geen presentielijst 
met namen nodig is. Het aantal aanwezige leden volstaat.
Een van de leden hee� een verzoek of bestuurslid Joep 
Hesseling elke ledenvergadering kan afsluiten met een 
gedicht. Hij zegt dat toe. 

4. Jaarcijfers
De voorzitter verwijst naar de uitgebreide toelichting 
op de jaarcijfers in de laatste nieuwsbrief en vraagt of 
er naar aanleiding daarvan nog vragen zijn. Een van 
de Vrienden vraagt wat het verschil is tussen de posten 
‘betaalde contributies/donaties’ en ‘Artsenijhof en 
vrijwilligers’. Er zijn twee soorten betalingen die donaties 
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heten, maar die te onderscheiden zijn: aan de vereniging, 
en van de vereniging aan externe partijen (bijvoorbeeld 
ArtZuid), of aan de vrijwilligers en de artsenijhof. 
Er is een vraag over rentespaarrekening; geantwoord 
wordt dat er verleden jaar geen sprake is geweest van 
rente, evenmin als het jaar ervoor. 
De vergadering verleent het bestuur décharge over het 
jaar 2022.
5. Verslag kascommissie, benoeming nieuwe    
 kascommissie
Dit punt is gedeeltelijk naar voren gehaald en eerder 
besproken. De vergadering is verheugd te vernemen dat 
de kascommissie bereid is deze taak volgende jaar weer 
op zich te nemen.

6 Begroting 2023
Bij afwezigheid van de penningmeester licht de voorzitter 
de begroting toe.  
Zij meldt dat er geld is gereserveerd voor bomenbordjes: 
aanschaf nieuwe, om verloren gegane te vervangen en 
voor een nieuwe bomenkaart. Het wordt gezien als een 
mooie, waardevolle investering.  
De overweging om een tweede picknickbank aan te 
scha�en wordt besproken. De gemeente hee� op de grote 
weide nu twee picknickbanken geplaatst, de noodzaak is 
dus minder groot. 

Het bestuur stelt voor om € 15.000 te reserveren om 
het gebied ten zuiden van het oost-west �etspad op te 
knappen (daar waar nu het deels vernielde grote witte 
speelobject staat).
De gemeente zal het vieze speelobject weghalen, maar 
wanneer is niet bekend. Het verwijderen bedraagt € 
15.000 en in het bestemmingsplan noch in begroting 
is �nanciële ruimte om daarna het gebied weer op te 
knappen. Als Vrienden willen we graag meedenken en 
eventueel een bijdrage leveren. De vraag wordt gesteld 
hoe de leden daarover denken. De meningen zijn wat 
verdeeld; van terug naar de natuur, tot een kunstwerk 
of een sportveldje. Bestuurslid Brecht van Beers licht 
toe dat het gebruik van het park steeds toeneemt en 
het open terreintje een goede plek voor sporters zou 
zijn. Het ligt beschut, er staan lantaarnpalen. Een van 
de leden waarschuwt dat het wel openbare ruimte 
moet blijven en niet alleen voor aan sportclubjes 
moet worden gereserveerd. En dat de vereniging wel 
de regie over de inrichting moet houden. Bestuurslid 
Marleen Munniksma stelt voor het object onder zand 
te bedelven, dan te laten begroeien met wilde planten 
en er glijbaantjes langs aan te leggen. Het idee om dit 
onderwerp ter stemming voor te leggen als de contouren 
meer duidelijk zijn, wordt aangenomen. We komen 
er ook op terug in de najaarsnieuwsbrief. En de term 
‘reservering’ is daarom nu een betere aanduiding dan 

‘bijdrage’.
De begroting wordt – met inachtneming van het 
bovenstaande- aansluitend vastgesteld.

7. Kort verslag bestuursleden over ontwikkelingen in   
 en rond het park
Mirjam Louisse vertelt over de Artsenijhof. De leden 
worden hierover ook regelmatig geïnformeerd via de 
nieuwsbrief. Het jaarlijks uitje met de vrijwilligers kan 
gelukkig weer plaatsvinden. In de zomermaanden vinden 
op de eerste zondag van de maand weer goedbezochte 
rondleidingen plaats door de IVN-gidsen Henk Wolters en 
Mien Vermue. De contacten met het stadsdeel lopen als 
vanouds. Er wordt weer gecomposteerd, de buxushagen 
zijn vervangen door ilex, maar deze zijn helaas niet tijdig 
gesnoeid. Ze eindigt met een hulde aan alle vrijwilligers 
die de hof al decennia goed onderhouden. 

Jantien Brillenburg Wurth licht de schoonmaakploeg, 
of Bea-dirtbusters toe. Zij maken eens per maand het 
park schoon, op vrijwillige basis. Er vinden veel illegale 
feesten plaats, vaak op zaterdagavond, en de feestgangers 
nemen dan hun afval niet mee. Ze vertelt over de 
BuitenBeter-app, die het verdient te worden gedownload 
om meldingen te maken van troep en overlast. Hoe meer 
meldingen er worden gedaan, des te sneller moet de 
gemeente ingrijpen, handhaven. 

Anne-MarikenRaukema vertelt over de Japanse 
Duizendknoopploeg. Vier jaar geleden dachten ze de 
woekeraar er met drie, vier jaar wel onder de knie te 
hebben, maar dat is niet gelukt. Er zijn wel ruim tien 
locaties in het park waar de plant terugkomt. Nieuwe 
vrijwilligers zijn erg welkom. Op de plaats waar Breevast 
gaat bouwen (kavel 6/7) hee� de gemeente de grond 
Duizendknoopvrij gemaakt.

Brecht van Beers licht de situatie rond het erotisch 
centrum toe. De gemeente wil de Wallen gedeeltelijk 
verplaatsen, de gemeenteraad hee� eerder ingestemd 
met dit plan. Het idee is om een centrum te maken met 
honderd werkplekken voor prostituees en voorzieningen 
daaromheen, met name gerelateerde entertainment 
en horeca. In Noord is een mogelijke locatie gekozen 
en in Zuid twee: een bij het NHOW hotel naast de RAI 
en een tegenover het Novotel bij de A10. Er worden 
1,5 miljoen bezoekers per jaar verwacht, waarvan 
slecht een klein deel voor de sekswerkers komt, de 
rest voor het randprogramma, met name horeca. De 
Vereniging is uitgenodigd door de gemeente om als 
betrokkene en deskundige op te treden en haar mening 
te geven. Het WOB-verzoek is mede door de Vrienden 
ondertekend. De stadsdeelbesturen en -commissies 
van Noord en Zuid hebben intussen een negatief advies 

CONCEPT�NOTULEN
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gegeven. Burgemeester Halsema wil doorgaan met de 
marktconsultatie, al zijn er veel, ook grote partijen, erg 
tegen. 
Joep Hesseling meldt dat bestuursleden veel en goede 
contacten met de gemeente hebben, maar we zijn in een 
eerder stadium niet geconsulteerd over het eroscentrum. 
De leden zullen via de site van de Vrienden op de hoogte 
worden gehouden.

Ingelast punt
Henk Wolters hee� aangegeven te willen stoppen met de 
maandelijkse excursie in de Artsenijhof. Voorzitter Elodie 
Luinge vertelt in haar toespraak dat ze vaak het gevoel 
hee� gehad dat hij “van het Beatrixpark” is, in plaats van 
van het IVN. Ze kan niet genoeg benadrukken hoe blij 
de Vrienden met zijn bijdragen zijn (geweest).  Daarom 
ontvangt hij de prestigieuze Vrienden-van-het-Beatrix-
Reigerspeld. 

Henk licht toe dat hij in 2005 is begonnen met vier keer 
per jaar een rondleiding, wat inmiddels is uitgegroeid 
tot twaalf keer per jaar. Deze voeren in de zomer door 
de Artsenijhof en in de winter langs de bomen. Een paar 
jaar geleden kwam hij een collega-gids tegen die op z’n 
80e is gestopt, hij is die lee�ijd inmiddels gepasseerd. De 
laatste jaren hee� hij Mien Vermue ingewerkt, zij neemt 
de excursies van hem over. Hij zal vaak nog in het park 
te zien zijn, maar niet meer als gids. Wolters bedankt 
het bestuur voor de ondersteuning, belangstelling en 
attenties. Mien Vermue stelt zich kort voor, ze hee� in 
2016-2017 de IVN-opleiding afgerond en dankt Henk voor 
zijn lessen.

8. Bestuurssamenstelling 
Vier bestuursleden (Tanneke den Blaauwen, Nahna 
de Braak, Elodie Luinge en Marleen Munniksma) zijn 
aan het einde van hun zittingstermijn, stellen zich 
opnieuw beschikbaar en worden voorgedragen voor 
herbenoeming. De vergadering gaat hiermee met applaus 
akkoord.  
Een nieuw aspirant-bestuurslid hee� een jaar 
meegelopen: Brecht van Beers. De vergadering stemt in 
met het benoemen van Van Beers tot bestuurslid. Zij zal 
samen met Elodie Luinge het (duo)voorzitterschap op 
zich nemen. 

Rondvraag en sluiting

Niemand hee� vragen bij de rondvraag. Joep Hesseling 
leest een gedicht voor van Ivo de Wijs over de gierzwaluw. 
(zie hieronder) 
De voorzitter sluit de vergadering, dankt alle aanwezigen 
voor hun inbreng en wenst eenieder wel thuis. 

GIERZWALUW

Wat zal ik van de gierzwaluw vertellen?
De vogel die kan slapen in de lucht
Die vóór de herfst ons koude land ontvlucht
De vogel die de wind kan vergezellen
Een prachtig dier

Wat zal ik van de gierzwaluw vertellen?
De vogel die tot diep in Afrika
Zijn reizen maakt – de zomer achterna
Die elke volle vaart nog kan versnellen
Met kracht en zwier

Wat zal ik van de gierzwaluw vertellen?
Die ieder voorjaar boven mijn balkon
Het feest viert van de ondergaande zon
Met zacht gekrijs dat wonderwel wil zwellen
Tot luid gegier

Wat zal ik van de gierzwaluw vertellen?
De vogel die de wind kan vergezellen
Hij is weer hier!

Ivo de WIJS: Vroege vogels Radioverzen 1994
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I n een felrode lange jurk en om 
haar hals een witte sjaal, staat 
Marleen bij de deur. Groen voor 

Rood, schiet er door mijn hoofd. Een 
term, die vaak door Marleen tijdens 
een Algemene Ledenraadvergadering 
werd gebruikt. Als er iets van het 
Park werd afgeknabbeld of werd 
bebouwd (rood), moest er elders 
groen voor terugkomen. Een 
afspraak, die in haar periode als 
voorzitter met het Stadsdeelbestuur 
is gemaakt en die door het Bestuur 
van de Vereniging nauwgezet wordt 
bewaakt. Gastvrij en vrolijk ontvangt 
zij mij. Wij zetten ons aan de eettafel 
met een kopje verse gemberthee en 
een schaal koekjes.

Waarom stop jij nu helemaal als 
bestuurslid van de Vereniging, 
vraag ik haar. De laatste twee jaar 
was Marleen geen actief voorzitter 
meer, maar was nog wel bestuurslid. 

INTERVIEW

LOES LESTERHUIS

MARLEEN MUNNIKSMA
MET LEGOSTENEN EN AUTODROP

‘Soms is het tijd om de taken aan 
anderen over te dragen, zegt ze. ‘Wat 
daarbij hielp was de overgang van 
de ING-bank naar de Triodosbank. 
Als voorzitter moest ik daarvoor 
allerhande formaliteiten verrichten. 

Wat een gedoe, formulieren, 
persoonlijke gegevens moest ik 
invullen. Maar als dat gebeurd was, 
waren er weer obstakels, nieuwe 
formulieren voor bijvoorbeeld 
E-herkenning. En via de telefoon 
krijg je ze niet te pakken. Toen was 
het voor mij klaar. Ik heb meer 
dan twintig jaar aangestaan als 

Soms is het tijd 
om de taken aan 
anderen over te 

dragen
Marleen volgde in 

1996 Dik van Mourik 
op als lid in het 

Bestuur. 

voorzitter. Daar heb ik genoeg van. 
En natuurlijk, ze kunnen best zonder 
mij. Het nieuwe duo-voorzitterschap 
van Brecht en Elodie is een succes. 
Ook zijn er in de afgelopen jaren 
nieuwe bestuursleden met veel 
deskundigheid bijgekomen. In 
combinatie met de oudgedienden 
functioneert dit bestuur als een trein.’

Marleen volgde in 1996 Dik van 
Mourik op als lid in het Bestuur. In 
2001 zou zij de voorzittershamer 
van Herman Wals overnemen. Maar 
er kwam een kink in de kabel. Zij 
kreeg borstkanker, die moest worden 
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behandeld, waardoor zij in 2002 met het voorzitterschap 
startte. Zij typeert zichzelf als een voorzitter die soms 
bla�e en soms blu�e. Diepgaand onderzoek naar hoe 
zaken precies zitten, had niet haar grootste interesse. 
Zij liet zich wel door alle betrokkenen goed informeren, 
ging naar voorlichtingsbijeenkomsten, deed haar woordje 
en liet het standpunt van de Vereniging horen. Niet 
gedetailleerd, maar met een kwinkslag probeerde en wist 
zij dan de tegenpartij voor zich te winnen.

Wanneer kwam jij voor het eerst in het Park? vraag ik. 
‘Dat moet geweest zijn in 1980. Ik ben in 1950 in Breda 
geboren. Rondom mijn twintigste ben ik in Amsterdam 
gaan werken en studeren. Daar heb ik Frank, mijn 
echtgenoot ontmoet. We woonden aan de Stadionweg, 
maar voor het werk van mijn man vertrokken wij naar 
Saudi-Arabië. Daar hebben we onze kinderen gekregen, 
een tweeling, twee zonen. Na terugkeer in 1989 kwam ik 
vaak in het Park en dan vooral bij het pierenbadje. 

Marleen vertelt dat de Vereniging Vrienden van 
het Beatrixpark al in 1981 is opgericht. Maar veel 
naamsbekendheid had zij aanvankelijk niet. In die 
tijd was de informatieverstrekking natuurlijk nog 
voornamelijk analoog. Het was veel minder gemakkelijk 
om alle omwonenden te bereiken, dan het nu is met de 
digitale informatiekanalen.

Vanaf het begin van haar voorzitterschap zag zij de 
ontwikkelingen rondom de Zuidas in relatie tot het 
Park als een uitdaging. Een kolfje naar haar hand, om 
een relatie te ontwikkelen met de bestuurders van het 
stadsdeel, de ambtenaren van Zuidas en Zuidasdok, 
en de directie van de RAI. Door zich door hen te laten 
informeren en door in te spreken op bijeenkomsten. 
Om zo de gevaren, die voor het Park dreigden, 
proberen te voorkomen. De afspraak Groen voor 
Rood is hier uit voortgekomen. Ook is er de afspraak:  
‘Just in time kappen’: Pas als alle procedures rondom 
vergunningverlening zijn afgerond, dan mag tot kappen 
worden overgegaan. Marleen is heel duidelijk over 
hoe besluitvorming gaat. Dit legde zij vaak uit aan de 
Vrienden op de ALV. Eerst zijn er plannen, daar kan op 

worden gereageerd. Daar moeten argumenten worden 
ingebracht die tot aanpassingen kunnen leiden. Maar als 
er een besluit op een democratische wijze is genomen, 
bijvoorbeeld over de woonbestemming die nu gaat plaats 
vinden langs de A10, behoort dat zo te worden uitgevoerd. 
Daar gaat de Vereniging niet meer tegen ageren. 
Overigens wijst Marleen er weer eens op dat het gebied 
rondom Akzo-Nobel in het verleden een rommelzone 
was. Parkeerplekken, een gemeentelijke werf, weinig 
groen, onduidelijke paden.

Vanaf het begin van haar 
voorzitterschap zag zij de 

ontwikkelingen rondom de 
Zuidas in relatie tot het Park als 

een uitdaging.

Met Legostenen en Autodrop 
lichtte zij het standpunt toe.

Bouwvolume  is voor de Vereniging ook altijd een 
belangrijk strijdpunt geweest. Om de partijen van 
Zuidas toe te lichten dat de Vereniging waakte over het 
bouwvolume, liet zij geen gelegenheid voorbij gaan. Met 
Legostenen en Autodrop lichtte zij het standpunt toe. Zo 
hoog is het nu, zo veel meer wordt het in jullie plannen, 
betoogde zij terwijl zij wees op haar Legobouwplaat. 
Zoveel auto’s (dropjes) rijden er nu, zoveel auto’s (dropjes) 
komen er bij. Het idee van Zuidas om het Beatrixpark 
een Central Park te noemen, veegde zij van tafel. Hoewel 
zij de zorg waarmee het Central Park in New York wordt 
benaderd, graag ook hier zou zien.

Bij de Commissievergaderingen van het stadsdeel zette zij 
bij haar toelichting cakejes in, die zij opstapelde. Daarna 
kregen de aanwezigen een cakeje bij de thee.
Niet alleen aan gesprekspartners, maar ook aan de 
schoonmaakploeg van Pantar deelde zij vaak iets lekkers 
uit. Niet om te stapelen, maar als dank voor het werk dat 
zij doen.

‘Het stomste wat de RAI hee� gedaan, is dat zij met de 
rug naar het Park zijn gaan bouwen. Andersom zouden 
zij veel meer plezier van het Park hebben. Overigens 
is daar door Strand Zuid en het terras in de vijver een 
omslag in gemaakt. Er was veel bezwaar tegen, maar 
uiteindelijk vindt Marleen dat het een mooie plek is 
geworden. Als toerist vind je het zelf toch ook leuk om in 
zo’n gelegenheid iets te gebruiken.’, zegt ze terugblikkend 
op de ontwikkeling.

Marleen waakte als een cipier over de gemaakte 
afspraken met de Zuidas, ZuidasDok en het stadsdeel. 
Geen schroom, steeds weer geïnteresseerd in 
toelichtingen, altijd bereid om het standpunt van de 
Vereniging uit te leggen, een luisterend oor voor de 
tegenpartij. Zag zij op de maquette van Zuidas dat de 

INTERVIEW
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Zag zij op de maquette van 
Zuidas dat de paden in het 

park als rood (�etspad!) waren 
ingekleurd, dan verfde zij de 

voetpaden, zelf in de maquette 
met een pencil wit.

... een rondje door het 
Park. Met eigen prikkers 
en boodschappentassen. 

Dit is onze taakstraf, gaf ze 
als antwoord op vragen van 

nieuwsgierige voorbijgangers.

paden in het park als rood (�etspad!) waren ingekleurd,  
dan verfde zij de voetpaden, zelf in de maquette met 
een pencil wit. Aan de opmerking dat de maquette heel 
kostbaar was, had zij dan een broertje dood. Afspraak is 
afspraak, niet alle paden zijn �etspaden in het park.

Vaak worden alle plannen voor deelgebieden van het 
Park en de omgeving door de Zuidas-organisatie als een 
postzegel behandeld. Ze ging daar dan tegenin door 
te benadrukken dat het Park en de ontwikkelingen 
eromheen als één groot geheel moet worden gezien. Als 
er plannen worden gemaakt, neem de omgeving dan 
mee.

Jammer vindt zij dat de relatie van de Vereniging met 
de bedrijven rondom het Park zoals de Postcodeloterij, 
Akzo-Nobel en Stibbe niet is uitgebouwd. Zij zijn vooral 
erg naar binnen gericht. Toch wandelen er sinds Corona 
veel werknemers van deze bedrijven in lunchtijd door het 
Park.

Voor het terrein van onlangs afgebroken Carver-
speeltoestel had Marleen een goed idee. Gooi er zand 
over waardoor het een spannende heuvel voor de 
kinderen wordt. Aan de �anken wat kleine tuintjes, waar 
de kinderen in kunnen wroeten. Te gevaarlijk volgens 
deskundigen. Afgeblazen.

Het contact met de omliggende scholen kan zeker beter. 
De scholieren wonen vaak in een andere buurt en hebben 
geen echte binding. De Vereniging hee� een eigen 
schoonmaakploeg tegenwoordig. Ooit liep zij met Barbara 
van Helden (een ander oud-bestuurslid) een rondje door 
het Park. Met eigen prikkers en boodschappentassen. 
Dit is onze taakstraf, gaf ze als antwoord op vragen van 
nieuwsgierige voorbijgangers.

Hee� Marleen nog wensen in relatie tot het Park, vraag 
ik. Zij pleit voor betere informatie vanuit de Gemeente 
over wat er in het Park staat te gebeuren. Bijvoorbeeld 
op borden over het opschonen van de sloten, dat 
onlangs plaatsvond. En dan de omgeving van het 
elektriciteitshuisje aan de Dierpenbrockstraat. Daar zou 
zij graag een groene haag omheen zien staan, zodat het 
gebouw niet zo nadrukkelijk en lelijk aanwezig is.

Marleen �etst nog altijd door het Park als zij vanuit het 
appartement waar zij nu met Frank woont naar het 
Centrum gaat. Gelukkig, zegt ze: Er is niets wezenlijks 
veranderd, nog steeds even gezellig. Graag spreek ik 
daarom met iemand af bij de Beatuin of Strand Zuid om 
even ko�e te drinken. ‘Heerlijk, zeker nu ik niet meer 
aansta.’.

INTERVIEW
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Ook dit jaar is er voor de vroege vogels weer een �jne 
wandeling door het park onder leiding van Theo van 
Lent, zaterdag 18 mei om� 6.00 uur.

Het is een beetje vroeg maar het enthousiasme van Theo 
maakt iedereen vast klaarwakker. Hij brengt een extra 
kijker mee en een vogelboek.
Verzamelen bij parkingang Cornelis Dopperkade. 
Aanmelden niet echt nodig, check bij twijfel even de 
nieuwspagina van de website: 
www.vriendenbeatrixpark.nl

Tel. Theo van Lent: 06 46 78 46 23  
e-mail: theovanlent@gmail.com

VROEGE VOGELWANDELING
DOOR HET PARK
ZATERDAG 18 MEI,  6.00 UUR!
PARKINGANG CORNELIS DOPPERKADE

HET BAGGERWERK

In februari en maart is er op uitgebreide schaal gebaggerd 
in het park. (Gelukkig waren er veel voorzorgsmaatregelen 

genomen door de gemeente zodat er zo min mogelijk schade 
aan het park en het groen zou worden veroorzaakt.)

VOGELWANDELING | BAGGERWERK
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EROTISCH CENTRUM
UPDATE

Op onze website leest u regelmatig het laatste 
nieuws over het Erotisch Centrum (EC) in 
stadsdeel Zuid. Hieronder volgt een samenvatting 

van de ontwikkelingen van de afgelopen maanden.

Even terug in de tijd
In december 2023 maakte burgemeester Halsema bekend 
dat de Europaboulevard de beste locatie is voor het nieuw 
te bouwen EC.

Op 1 februari jl. was er een speciale inspreekavond, 
waarbij 40 Amsterdammers hun mening deelden over de 
locatie in de gemeenteraad. Onze duo-voorzitter Brecht 
van Beers hee� daar ook gesproken. Via de link op onze 
site kunt u de inspreekavond terugzien. 

Eind maart is de locatie van het EC opnieuw behandeld 
in de raad. In een zeventien pagina’s tellende brief 
gaat burgemeester Femke Halsema in op de vragen 
van verschillende politieke fracties. De vragen werden 
voorafgaand aan en tijdens de commissievergadering 
Algemene Zaken van 15 februari aan Halsema voorgelegd.  

Intussen hee� Halsema in die vergadering voorlopig 
steun ontvangen van een meerderheid van de 
Amsterdamse gemeenteraad voor een nieuw te 
bouwen EC aan de Europaboulevard. Voor nu kan de 
burgemeester dus verder met het uitwerken van de 
plannen. De oppositiepartijen steunen het plan niet 
want ze twijfelen aan de uitvoerbaarheid en vrezen hoge 
kosten. 

Hoe verder?
In principe wordt in september dit jaar een projectbesluit 
genomen, een soort politiek “go” of “no go” moment om 
te bepalen of de uitwerking serieus kan beginnen. In 2025 
komt dan een investeringsbesluit. Vervolgens moet er nog 
een omgevingsplan worden ingediend. Er kan bezwaar 
worden ingediend door omwonenden. Dan moet er een 
aanbesteding worden gestart; de planning daarvoor is 
2027. Naar verwachting kan begin 2029 de bouw van het 
EC opstarten. In 2031 wordt het EC opgeleverd.

Ons standpunt
Tijdens de Algemene ledenvergadering zullen wij onze 
leden een voorstel doen om het mandaat van het bestuur 
voor deze zaak op te hogen tot maximaal 10.000 Euro. Dit 
geld is dan niet bedoeld voor juridische ondersteuning.
 
We willen het inzetten voor natuur gebonden 
onderzoeken, om zwaar wegende argumenten te 
kunnen steunen. We zullen daarin aansluiten bij 
andere partijen die zich tegen de bouw van het EC aan 
de Europaboulevard keren. Wij zijn van mening dat 
juridische ondersteuning beter gegenereerd kan worden 
door bijvoorbeeld bedrijven op de ZuidAs, die daarin 
gespecialiseerd zijn. Er is overigens voor zover wij weten 
nog niets opgestart in de richting van een juridische 
procedure. Dat zal komen zodra er een formeel besluit 
ligt. 

Wij houden u op de hoogte van de voortgang via onze site 
en nieuwsberichten. 
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H et Beatrixpark is grenzeloos. Grenzeloos 
mooi natuurschoon, op deze plek! Ontwerp, 
uitvoering en onderhoud van het landschap 

bieden plant, dier en mens unieke ervaringen. Je loopt er 
haast eindeloos over de steeds wisselde paden, ziet zeer 
diverse tuinen, bomen en planten en hoort ook andere 
vogels dan meeuwen. Grote en kleine mensen en honden 
genieten. Binnen de Ring!   

Grenzeloos in de tijd ook. Ieder jaar weer bloeien 
bloemen en groeien bomen. Stormen kunnen grote 
bomen vellen, maar de kleinere groeien door. Soms 
is dat doorgroeien lastig en verdwijnen zichtlijnen of 
moeten agressieve groeiers als de Japanse duizendknoop 
bestreden worden. Zolang zon, water en lucht planten 
bereiken, planten die zich voort en blij� ons prachtig 
park in leven. 

Zijn er wel grenzen aan de grootte van het Beatrixpark? 
Natuurlijk wel en dit artikel gaat over de vraag waar 
praktische west- en zuidgrenzen van ons Beatrixpark 
liggen. U zult – wellicht – verbaasd zijn hoe groot het 
Beatrixpark – ook volgens het Kadaster – wel niet is. 
Hoeveel bijzondere huizen en gebouwen in het park staan 
en hoe uniek dat is. Ook ga ik in op de destijds bedoelde 
samenhang van groenvoorzieningen en bebouwing, 
samenhang die grenzen vervaagt en ook nu nog bijzonder 
is.  

Op de huidige kaart van het Kadaster ziet u dat het 
Beatrixpark over twee percelen verdeeld is. Op 

de kadastrale kaart van het zuidelijke deel van het 
Beatrixpark (hieronder) ziet u dat het perceel van het 
Beatrixpark tot de Minervalaan doorloopt. Het noordelijk 
park perceel loopt tot de Churchilllaan!   

U ziet dus dat de �atgebouwen langs de Beethovenstraat 
binnen [het perceel van] het Beatrixpark liggen. U ziet 
op deze kadastrale kaart hoe die �ats, de kantoren van 
AkzoNobel, Stibbe en het Nicolaas Lyceum, Kapel en 
Convict en de nog te bouwen �ats op kavels 6/7 en 2 
op eigen kavels liggen, omsloten door – dus in – het 
Beatrixpark. De beroemde architect Jo Coenen van het 
Stibbe kantoor schrij� dat dat gebouw “letterlijk in het 
Beatrixpark staat en dat de organische footprint van de 
gebouwen in het Beatrixpark toestaat dat het park wordt 
doorgezet rondom de gebouwen en zelfs zichtbaar en 

HET BEATRIXPARK
IS GRENZELOOS
NAAR AANLEIDING VAN DE DISCUSSIE TIJDENS DE VORIGE 
LEDENVERGADERING HEEFT DE REDACTIE AAN KEES DEN 
BLANKEN GEVRAAGD OM ZIJN IDEEËN OVER DE GRENZEN 
VAN HET PARK OP PAPIER TE ZETTEN. HET RESULTAAT IS 
BIJGAAND ARTIKEL. OMDAT ER VEEL MEER INFORMATIE 
BESCHIKBAAR IS DAN HIER BESCHREVEN, STAAT OP DE SITE 
VAN DE VRIENDEN EEN UITGEBREIDE VERSIE, MET MEER 
ACHTERGRONDINFORMATIE. (KIJK BIJ NIEUWSBERICHTEN)

KEES DEN BLANKEN

GRENZELOOS 
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voelbaar is vanaf de Beethovenstraat. Vloeiende lijnen 
van het romantische Beatrixpark worden doorgezet in de 
architectonische uitstraling”. Op website park-meadows.
nl vertelt architect Ben van Berkel hoe hij die �at op kavel 
6/7 ontwierp in het mooi Beatrixpark. 

Gebouwen en natuur vormen hier een ruimtelijk-
culturele eenheid. Deze bijzondere integratie van groen 
en bebouwing aan de westkant van het Beatrixpark is 
een gaaf voorbeeld van de idealen van stadsarchitect 
Cornelis van Eesteren om stad en groen te verbinden. 
Zijn Amsterdams Uitbreiding Plan (AUP), waar de Prinses 
Irenebuurt met het Beatrixpark en bebouwing deel 
van uitmaken, werd ontworpen met aaneengesloten, 
doorlopende groene ruimtes. Vanaf een woning moest 
je via tuin, hof, groen- en parkstrook en park naar de 
landschapsstructuur in het buitengebied kunnen lopen. 
Deze ontwerpprincipes – hieronder in een schema 
weergegeven – zie je aan de westkant van het Beatrixpark 
duidelijk terug. Voordat de Parkhal(!) van de RAI de 
Groene Zoom onderbrak liep je van de Minervalaan, over 
groen- en parkstroken, het Beatrixpark, de Groene Zoom, 
Amstelpark en Amstelscheg naar Ouderkerk a/d Amstel. 
Op deze route staan ook nu nog prachtige parkbomen 
tussen de �atgebouwen, o.a. Kaukasische vleugelnoten! 
Deze groen- en parkstroken werken als verbindende 
grastapijten. Door de plaatsing van de �ats haaks op de 
Beethovenstraat worden hier ook aangenaam lange en 
verbindende zichtlijnen gecreëerd.   

Deze heel bijzondere integratie van woningen, groen 
en ook infrastructuur komt ook naar voren in de door 
bureau Monumenten en Archeologie van de gemeente 
opgestelde AUP Ordekaart. Hieronder links ziet u de – 
hoge – waardering van de – deels monumentale – �ats in 
het Beatrix-park en het rechterkaartje toont dat de unieke 
verkaveling hier van de allerhoogste orde (1) is!

Van Eesteren was vanaf 1929 directeur Stadsontwikkeling, 
waar hij in 1958 werd opgevolgd door Ir. Jakoba Mulder, 
die vanaf 1930 bij de gemeente werkte. Samen werkten 
zij aan het AUP, waar dit integrale – rood en groen – 
stadsontwerp een uitwerking is van de ideeën over de 
moderne stad van de wereldberoemde CIAM-beweging, 
waarvan Van Eesteren van 1930 tot 1947 voorzitter was. 
Le Corbusier was een belangrijk lid van CIAM, en ook 
Mart Stam – architect van �ats aan de Dopper-kade en 
de Beethovenstraat – was CIAM lid. CIAM-principes 
benadrukken samenhang en eenheid van ruimte, licht en 
groen en beïnvloedden sterk het Nieuwe Bouwen, De Stijl 
en ook de Irenebuurt. Jakoba Mulder tekende de huizen 
aan de Beethovenstraat in het park en zag de A10 als 
zuidgrens. 

Scherpe grenzen vallen weg bij de integratie van 
verschillende functies op zo’n groot perceel en kunnen 
op verschillende plekken getrokken worden. Aan de 
westkant gebruikten gemeente en ook wij Vrienden de 
ventweg van de Beethovenstraat als parkgrens, zoals 
te zien is op onderstaan-de kaarten van de Gemeente 
uit 2004 en van de Vrienden uit 2016. (2 linker kaarten). 
Maar op de recente kaarten van Vrienden uit 2019 en 
2020 (2 rechter kaarten) wordt het park kleiner, gaat de 
waardevolle eenheid met de �ats verloren en verdwijnt er 
aan de westkant zelfs een stuk park!

GRENZELOOS
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Kadastrale kaarten tonen 
duidelijk dat de zuidgrens van 
het Beatrixpak bij de A10 ligt. In 
het Bestemmingsplan Beethoven 
tweede fase�staat: “Het zuidelijke 
deel van het Beatrixpark, gelegen in 
het plangebied Beethoven tweede 
fase, wordt ook wel de ‘Natte 
Vallei ’genoemd. In 1994 werd ter 
(gedeeltelijke) compensatie voor 
verlies aan park t.g.v. de uitbreiding 
van de RAI een strook langs de 

Ringweg aan het Beatrixpark 
toegevoegd, de ‘Natte Vallei’, 
naar ontwerp van het bureau 
Hollandschap”. Dat nieuwere deel – 
tot de A10 – hoort dus ook, met de 
�ats, bij het Beatrixpark.

Dat de westgrens van het Beatrixpark 
bij de Beethovenstraat en de 
zuidgrens bij de A10 ligt blijkt ook 
heel duidelijk uit onderstaande twee 
kaartjes. Ze tonen de berekeningen 

van de “Groen voor Rood” afspraak 
om in het plangebied Beethoven het 
oppervlak aan groen gelijk te houden 
bij de verandering van bebouwing – 
in het park – aldaar. Onze vereniging 
hee� deze prima afspraak destijds 
geïnitieerd en helpen uitvoeren. 
Het park begint op de hoek A10/
Beethovenstraat en nieuw te 
bouwen �ats liggen op eigen kavels 
omsloten door [het perceel van] het 
Beatrixpark. 

Helaas zegt en schrij� het bestuur dat de nieuwe kavels 
6/7 en 2 niet in maar aan het Beatrixpark liggen. Zo 
verschui� de zuidgrens van het Beatrixpark naar de 
Prinses Irenestraat. Door aan de westkant een strook 
van het park te verwijderen en de zuidgrens van het park 
omhoog te schuiven wordt het Beatrixpark kleiner en 
gaat belangrijk erfgoed verloren. Hopelijk overtuigen 
bovenstaande argumenten het bestuur om voortaan 
in taal en beeld de ventweg van de Beethovenstraat als 

westgrens en het talud van de A10 als zuidgrens van het 
Beatrixpark te gebruiken.

Naschri�:  
Tot voor kort was het merendeel van bestuur van mening dat 
de nieuwe kavels 6/7 en 2 niet in maar aan het Beatrixpark 
liggen. Inmiddels hee� het bestuur hierover intern gesproken, 
en we hanteren voortaan de grenzen zoals die bij het ontwerp 
zijn bedacht. 

GRENZELOOS 
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Deze formatie van 
kastanjebomen maakt deel 
uit van het oorspronkelijke 

ontwerp van het Beatrixpark, 
waarschijnlijk gemaakt door Jakoba 
Mulder in 1936. De plek bestaat uit 
een vijver omsloten door een gazon 
met daaromheen de Kastanjering: 
een brede wandellaan van 
halfverharding met aan weerszijden 
oorspronkelijk een nette rij Witte 
paardenkastanjebomen (Aesculus 
hippocastanum). 

Verrijking en monumentale status
Toen in 1972 de Floriade in 
Amsterdam gehouden werd, was 
ook het Beatrixpark onderdeel van 
het tentoonstellingsterrein. De 
Kastanjering werd verrijkt met onder 
andere een vaste plantentuin in de 
binnenste ring om de vijver, een 

schutting aan de buitenkant van de 
wandellaan en een voetgangersbrug 
over de vijver die de noord- en 
zuidkant van de ring verbindt. In 
2005 is aan het oude deel van het 
Beatrixpark een monumentale 
status toegekend. De Kastanjering 
is onderdeel van dit gemeentelijk 
monument.

Aantasting en vervanging
De kastanjebomen  in de ring hebben 
in de loop der jaren veel last gehad 
van verschillende aantastingen. 
Een groot aantal bomen is vanaf 
begin jaren 80 uitgevallen en 
vervangen. In 2002 verspreidde 
de kastanjebloedingsziekte 
zich in Europa. Deze ziekte 
veroorzaakt wonden in de bast van 
paardenkastanjes, waardoor ze 
verzwakken en vatbaarder worden 

voor verdere aantasting door 
schimmels. Eenmaal besmet met 
deze ziekte zijn de bomen vaak  ten 
dode opgeschreven. 

Inmiddels zijn er in de ring nog 3 van 
de oorspronkelijke paardenkastanjes 
uit 1938 in leven. Helaas zijn ze 
alle 3 zwaar aangetast door de 
bloedingsziekte en naderen ze het 
eind van hun leven. 

Van de jongere bomen hee� ook 
een groot deel last van verschillende 
aantastingen. 

Daarnaast zijn enkele bomen 
vervangen door verschillende soorten 
paardenkastanjes, dwergachtige 
soorten en ‘cultivars’ met een 
afwijkend blad. Deze passen niet bij 
de oorspronkelijke opzet van een 

DE KASTANJERING IN HET NOORDEN VAN 
HET BEATRIXPARK IS NODIG TOE AAN EEN 
OPKNAPBEURT.

WORDT IN ERE HERSTELD
DIRK VERKLEIJ  |   PROJECTLEIDER GROEN
INGENIEURSBUREAU GEMEENTE AMSTERDAM

DE KASTANJERING
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uniforme bomenrij met een gelijke kroonvorm. Sommige 
uitgevallen bomen zijn tot op heden niet vervangen. 

Het resultaat van dit alles is een onsamenhangend geheel 
van kastanjebomen in verschillende vormen en maten, 
waarvan een groot deel in slechte toestand verkeert.

Plan voor herstel
De gemeente is bezig met het uitwerken van een plan om 
de Kastanjering in ere te herstellen. Het doel is om weer 
een eenduidige en gezonde kastanjelaan te ontwikkelen. 
Door zoveel mogelijk bomen in één keer te vervangen, 
kunnen de nieuwe kastanjebomen gelijkmatig groeien tot 
het gewenste eindbeeld. 

De jonge gezonde bomen die nu in de ring staan, zijn 
verplantbaar en verhuizen naar elders in het park. De 
oudere gezonde bomen in de ring blijven voorlopig staan. 
De zieke en zwakke bomen worden gekapt. 

De bomen die worden gekapt of verplant worden 
vervangen door de Amerikaanse paardenkastanjesoort 
Gele pavia (Aesculus �ava ‘Vestita’). Deze soort is 

niet vatbaar voor de kastanjebloedingsziekte of 
kastanjemineermot. en ontwikkelt zich tot een 
mooi eindbeeld dat lijkt op onze bekende Witte 
paardenkastanje. 

Ook de verharding in de Kastanjering voldoet niet 
meer aan het wensbeeld. De combinatie van het asfalt 
wandelpad met de ring van natuursteenkeien eromheen 
doet geen recht aan het oorspronkelijke ontwerp uit 
1936. Bovendien hebben beide verhardingen hun beste 
tijd gehad. Daarom worden ze beide vervangen door 
één oppervlak met de uitstraling van een halfverharding 
volgens het oorspronkelijke ontwerp. Verder wordt aan 
de noord- en zuidzijde van de ring een dichte heesterrand 
aangeplant, ook volgens het oorspronkelijke ontwerp. 
Planning
De planning is om de werkzaamheden in het najaar 
van 2024 te starten en begin 2025 af te ronden. Zodra de 
nieuw aangeplante bomen tot jong volwassen bomen zijn 
gegroeid, krijgt de Kastanjering dan weer het karakter 
van het oorspronkelijk ontwerp, met enkele verrijkingen 
die te danken zijn aan de Floriade van 1972.
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VRIEND WORDEN

U kunt ook een mailtje sturen naar mail@vriendenbeatrixpark.nl .  U krijgt dan een bevestigings-bericht van 
ons en informatie over het overmaken van de jaarlijkse bijdrage.

STUUR DIT STROOKJE NAAR HET SECRETARIAAT:  WILLEM PIJPERSTRAAT 35, 1077 XL AMSTERDAM

JA! Ik word Vr iend( in)  van het Beatr ixpark

stuur mij elektronische nieuwsberichten neeja

adres

postcode & woonplaats

telefoonnummerhandtekening

e-mail adres

naam (Hr/Mw)

De vereniging is opgericht in 1981 om het 
park tegen uitbreidingen van de omliggende 
bebouwing te beschermen en goed beheer en 

onderhoud te stimuleren.

Anno 2022 bestaat die taak nog steeds, aangevuld met 
ondermeer het helpen handhaven van de gemeentelijke 

H et Beatrixpark is een kostbaar 
stukje groen in de stad, op een 
kostbare plek in Amsterdam 

Zuid. De vereniging kan alle steun 
gebruiken bij onze inzet voor het behoud 
van het park. U kunt veel doen (in het 
bestuur), als vrijwilliger in de Arsenijhof 
werken of Vriend of Vriendin worden 
en blijven, zodat onze stem een groter 
gewicht in de schaal legt.�

Bent u al Vriend en kent u iemand in uw 
omgeving die ook enthousiast is over het 
Beatrixpark, geef hem of haar dan de tip 
dat Vriend(in) worden al kan vanaf 5 euro 
per jaar!

U kunt onderstaand strookje doorgeven, 
maar aanmelding via de site is natuurlijk 
ook mogelijk: 
www.vriendenbeatrixpark.nl

VERENIGING VRIENDEN
VAN HET BEATRIXPARK

Monumentenstatus van het oude gedeelte; de coördinatie 
van de vrijwilligers in de Artsenijhof; het geven van 
voorlichting via gedrukte Nieuwsbrieven, elektronische 
nieuwsberichten en de website; het voortdurend 
overleggen met locale en gemeentelijke bestuurders van 
stadsdeel en Zuidas. �De vereniging Vrienden van het 
Beatrixpark hee� op dit moment zo’n 950 leden.

VRIEND WORDEN

WWW.VRIENDENBEATRIXPARK.NL


